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BRM.0012.5.2.2013 
Protokół nr 2/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 23 września 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 9.00 

Godzina zakończenia obrad: 10.05 

Miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Antoni Dulęba    Przewodniczący Komisji 
Grażyna Sobór   Zastępca Przewodniczącego 
Janusz Labok    Członek 
Dariusz Gancarz    Członek 
Ryszard Pawłowski   Członek 
 
Nieobecna Radna: 
Irena Piotrowska    Sekretarz Komisji 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił 
PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Realizacja inwestycji na terenach wiejskich w Gminie Ząbkowice Śląskie. 

3. Zapoznanie się z wnioskami do strategii Gminy Ząbkowice Śląskie, 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt. 1. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad. pkt. 2 Realizacja inwestycji na tenarach wiejskich w Gminie Ząbkowice 
Śląskie oraz pkt. 3 zapoznanie się z wnioskami do strategii Gminy Ząbkowice 
Śląskie 
 
Kierownik Wydziału Funduszy Zewnętrznych Dariusz Małozięć, powiedział, że 
inwestycje na terenach wiejskich realizują w obszarze dofinansowania, budowa 
placów zabaw na terenach wiejskich to projekt dofinansowany, powstało 10 placów 
zabaw na terenach wiejskich Gminy Ząbkowice Śląskie, realizują z dofinansowania 
terenowego funduszu ochrony gruntów rolnych, przebudowy dróg dojazdowych do 
gruntów rolnych miejscowościach Strąkowa, Olbrachcice Wielkie oraz Braszowice.  
 
Inspektor Jarosław Trześniak, opowiedział o realizacji wodociągów Wsi Sulisławice, 
drogach transportu rolnego Olbrachcice Wielkie, Strąkowa oraz Braszowice 
realizacja powinna być zakończona do końca października, będą realizować 
inwestycje „przebudowa chodnika w miejscowości Kluczowa”. Opracowana 
inwestycja przebudowy drogi Zwrócona. Powiedział o dokończeniu drogi 
Olbrachcice Wielkie, Strąkowa, Braszowice oraz zaczęcie drogi miejscowości 
Tarnów, Zwrócona. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała, że to nie cały odcinek drogi został zrealizowany, 
jest wiele odcinków do zrobienia. 
 
Sołtys Andrzej Dominik, odpowiedział, że będzie realizacja, ale potrzeba czasu. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, dodał, że nie są w stanie w ciągu jednego roku 
wykonać wszystkiego. Radni będą decydować o realizacji zadań. Zatwierdzono dwa 
plany zagospodarowania Wsi Strąkowa, Kluczowa. Wspomniał o placach zabaw, 
opowiedział o świetlicach wiejskich w Kluczowej oraz o remoncie świetlicy w 
Bobolicach.  
 
Kierownik Wydziału Funduszy Zewnętrznych Dariusz Małozięć, dopowiedział, że 
pozyskano dofinansowanie na wyposażenie świetlicy w Tarnowie oraz złożyli 
wniosek na siłownie w miejscowości Strąkowa. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała o uzupełnieniu bocznych dróg w Strąkowej oraz 
kilku dróg prowadzące do gospodarstw, które nie są powiatowe, uporządkowanie 
terenu placu zabaw, powiedziała o problemach informacyjnych z budową drogi w 
Strąkowej, prowadzi dziennik budowy, wstrzymana jest realizacja drogi z powodu 
starego poniemieckiego płotu.  
 
Inspektor Jarosław Trześniak, odpowiedział, że place zabaw zakres obejmował 
dostawę, montaż urządzeń większość sołtysów deklarowali, że sami uporządkują, 
jeżeli będzie taka potrzeba. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, opowiedziała o gruzie przy budowie placu zabaw oraz 
konserwacja placu zabaw drewnianych.  
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Inspektor Jarosław Trześniak, odpowiedział, że za dwa tygodnie będzie 
przeprowadzona konserwacja. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, powiedział, że z inwestycjami drogowymi nie powinni długo czekać, 
powinni zaczynać wiosną a nie jesienią.  
 
Inspektor Jarosław Trześniak, drogi są robione z dofinansowania Urzędu 
Marszałkowskiego długo czekają na dokumentację i dlatego tak to wygląda. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, oznajmiła, aby naświetlić ten problem w Urzędzie 
Marszałkowskim, inwestycje, które są tak realizowane to wyrzucanie pieniędzy w 
błoto. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, powiedział, aby w tym roku nie rozpoczynać budowy chodnika w 
Kluczowej z powodu nadchodzącej zimy, zacząć budowę od wiosny. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, ma nadzieję, że w tym roku będzie zamknięta sprawa 
dokumentacyjna a na wiosnę prawdopodobnie rozpocznie się realizacja budowy.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, zapytał o kwotę budowy świetlicy wiejskiej w Kluczowej. 
 
Kierownik Wydziału Funduszy Zewnętrznych Darius Małozięć, odpowiedział, że 
kwota wynosi 470 tysięcy z tego dofinansowanie to 300 tysięcy zł. 
 
 
Ad. pkt. 4 Sprawy różne.  
 
Radna Grażyna Sobór, zapytała, w jakim stanie jest młynówka, opowiedziała o złym 
wykonaniu.  
 
Inspektor Jarosław Trześniak, zapytał, w jakim sensie jest źle wykonana? 
 
Radna Grażyna Sobór, odpowiedziała, że została rozkopana, błoto jest na bokach. 
Jeżeli Gmina robi takie inwestycję to szkoda na to pieniędzy. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, dopowiedział, że prawdopodobnie zostało wszystko blisko brzegu rzucone  
i przy deszczach spływało to do młynówki. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, powiedział, że Młynówka została zrobiona od  
ul. Łąkowej do ujścia w budzówce za mostem na obwodnice, bieżąca konserwacja 
roku melioracyjnego. 
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Sołtys Jadwiga Zięba, wydział infrastruktury nie zdaje sobie sprawy z tego, że na 
realizację inwestycji niektórzy czekają wiele lat i dziwi się że wybierają najtańszych 
do wykonania i nieraz więcej się wyda na inwestycję. Opowiedziała o spotkaniach z 
Kierownikiem Wojciechem Jankowskim, złe realizacje inwestycyjne oraz problem z 
firmą, która robiła porządki ze ścinaniem gałęzi, ludzie są rozczarowani i 
przychodzą ze skargami do sołtysów, powiedziała o porządkach na wsiach przez 
stażystów zaproponowała, aby zadbać o wsie w innej formie.  Problem ze śmieciami, 
aby śmieci z pobocznych rowów zostały zabierane. 
 
Radna Grażyna Sobór, zapytała o podjazd ul. Kamienieckiej. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, odpowiedział, że po Komisji pokaże, na jakim etapie 
jest projekt. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, opowiedział o zdarzeniu z firmą energetyczną, która wymieniała słupy 
energetyczne dodał, że lampy nie świecą, nie mają odbioru lamp i nie mogą nic z tym 
zrobić. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, oznajmiła, że rondo zostało wykoszone, ale do tej pory nie ma 
informacji w sprawie odkrzaczania, oczyszczania rowów. Trzeba coś z tym zrobić, 
ponieważ rzeka zarosła. 
 
Radna Grażyna Sobór, zgodziła się z Panią Jadwigą Ziębą również na  
ul. Kamienieckiej jest brudno, niewykoszone, nieładnie. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, pochwalił inwestycję Pani Kacik. Inwestycja jest solidna, ładna i dokładna, 
odcinek to około 2 km, bardzo dobrze pogłębiony i wyczyszczony rów.  
 
Sołtys Jadwiga Zięba, zgodziła się ze zdaniem Przewodniczącego Antoniego Dulęby 
i pochwaliła firmę Pani Kacik. 
 
Radna Grażyna Sobór, zapytała o sprawę przejazdu zaoranego przez Pana 
Przemysława Gancarza? 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, opowiedziała o problemie z przydomowymi oczyszczalniami 
ścieków, dostała informację, że są gminy gdzie jest do tego pracownik, który zajmuje 
sie i pilnuje sprawy z oczyszczalniami. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, powiedział, że w Olbrachcicach Wielkich nie było problemów, jedynie był 
mały problem ze starostwem.  
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Sołtys Andrzej Dominik, powiedział, że realizował przydomową oczyszczalnię 
ścieków i nie miał problemu z inwestycją. Zgodził się ze zdaniem Antoniego Dulęby 
o problemie ze starostwem. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała, że szary petent jest traktowany inaczej 
przechodzi drogę przez mękę.  
 
Sołtys Andrzej Dominik, powiedział, że nie chodził ze sprawami inwestycji, sąsiad 
załatwiał sprawy tej inwestycji, były problemy w miejscowości Stolec, jeżeli ktoś 
złożył wniosek a nie było umowy a wykonał inwestycję to Urząd nie mógł zwrócić 
pieniędzy, wszystko było napisane w umowie. Opowiedział o swojej sytuacji z 
inwestycją.  
 
Kierownik Wydziału Funduszy Zewnętrznych Dariusz Małozięć, powiedział, że 
nikt z miejscowości Strąkowa nie zgłaszał problemów, starostwo wstrzymywało 
przyjmowanie zgłoszeń. Uważa, że mieszkańcy dobrze radzą sobie z tą inwestycją. 
Starają się pomagać i informować. Wniosków jest ma tyle, że limit wyczerpią, 
przyjmują wnioski, poinformują, jeżeli będzie brakowała środków.  
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Radny Dariusz Gancarz, powiedział, że ulica za rolnikiem jest duża dziura i zapytał 
czy ktoś może się tym zająć? Bo nie wie, do kogo się z tym zwrócić. Wspomniał, że 
zgłaszał Kierownikowi Wojciechowi Jankowskiemu, aby ul. Bohaterów Getta 
otworzyć do góry, ale nie dostał odzewu.  
 
Inspektor Jarosław Trześniak, powiedział, że przyjął to do wiadomości i zobaczy, co 
da się z tym zrobić. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała, aby zastanowić się nad dobrem gminy, 
wspomniała, że inne gminy mają lepsze wykonanie. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja na temat ronda w Ząbkowicach Śląskich oraz 
chodnika w miejscowości Kluczowa. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała, że zazdroszczą innym gminą, że mają lepiej, ale 
mniej pieniędzy. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Antoni 
Dulęba, wypowiedział się na temat inwestycji. 
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Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem tematów obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i 
Gospodarki Nieruchomościami Antoni Dulęba zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
Protokołowała 
Kamila Bigos       
Stażysta 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                                  

      (-) Antoni Dulęba 

 


